
Protokół Nr IX/2011 
z obrad IX zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

z dnia 25 sierpnia 2011 r. 
Obrady IX zwyczajnej sesji Rady Gminy otworzył  Pan Feliks Mikulski – Przewodniczący Rady 
Gminy Przywidz. 
Sesję rozpoczęto o godz. 13-tej, a zakończono o godz. 15.35. Obrady sesji odbywały się w 
Gminnym Ośrodku Kultury w Przywidzu. 
Przewodniczący Rady Gminy – przywitał radnych, Wójta Gminy wraz z pracownikami, sołtysów 
oraz gości przybyłych na sesję. 
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na sali znajduje się 13 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
Radni nieobecni: 
1) Stanisława Holza 
2) Józef Kulaszewicz 
Przewodniczący – przedstawił porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Sprawy regulaminowe: 
a) zatwierdzenie porządku obrad. 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 
2) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. 
3) założenia i przystąpienia Gminy Przywidz do Stowarzyszenia Gdański Obszar Metropolitarny. 
4) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2011 rok. 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przywidz 
na lata 2011-2019. 
6) określenia zasad nabywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony oraz zasad 
udzielania bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych. 
7) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu 
miejscowości Gromadzin, obręb Przywidz. 
8) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszarów położonych w obrębie ewidencyjnym Przywidz. 
9) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszarów położonych w obrębie ewidencyjnym Kozia Góra. 
10) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonej w 
obrębie Piekło Górne. 
11) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonych w 
obrębie Nowa Wieś Przywidzka. 
12) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonej w 
obrębie Stara Huta. 
13) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonej w 
obrębie Sucha Huta. 
14) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonej w 
obrębie Borowina. 
15) nieodpłatnego przejęcia od osoby prywatnej nieruchomości drogowej położonej 
w miejscowości Sucha Huta. 



6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
8. Zakończenie obrad. 
Zapytał czy są uwagi do w/w porządku obrad. 
Pan Marek Zimakowski – Wójt Gminy -  wnioskował o wycofanie z porządku obrad 2 uchwał tj. 
1) w sprawie sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości 
położonej w obrębie Sucha Huta, 
2) w sprawie sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości 
położonych w obrębie Nowa Wieś Przywidzka, 
oraz wnioskował o przyjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Przywidz do zawarcia 
porozumienia z Gminą Trąbki Wielkie w sprawie wsparcia  realizacji przedsięwzięcia 
inwestycyjnego pn. „Remont drogi gminnej nr 169025 G Pomlewo – Mierzeszyn ( na odcinku do 
granicy Gminy Przywidz /Trąbki Wielkie) w ramach Programu Wieloletniego pod nazwą 
„Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011” 
Innych uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie w/w porządek obrad z wnioskami 
wniesionymi przez p. Wójta Gminy. 
Radni jednogłośnie bez uwag przyjęli w/w porządek obrad. 
ad.2b  Radni bez uwag przyjęli jednogłośnie  protokół  z ostatniej sesji Rady Gminy. 
 
ad.3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
Wójt Gminy -  przedstawił 2 nowych dyrektorów szkół tj. p. Danutę Krefft – dyrektora Zespołu 
Szkół w Przywidzu i p. Michała Olejnika – dyrektora Szkoły Podstawowej w Pomlewie. 
W/w dyrektorzy otrzymali od Wójta Gminy nominacje na stanowiska. 
Głos zabrała p. Danuta Krefft -  mówiąc min., że jest osobą spoza środowiska Przywidza. Przez 12 
lat pracowała w Zespole Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego w Kolbudach, gdzie od 4 lat 
pełniła funkcję wicedyrektora szkoły. Powierzenie stanowiska dyrektora ZS w Przywidzu jest jej 
dużym sukcesem.  Dołoży wszelkich starań, aby wywiązać się z powierzonych obowiązków.  Ma 
nadzieję, że przy współpracy wszystkich organów: nauczycieli, radnych, Wójta i rodziców uda się 
przezwyciężyć  wszelkie problemy. Wspólne działania doprowadzą do tego, że szkoła w Przywidzu 
będzie znana w środowisku. 
Z sali rozległy się oklaski. 
P. Michał Olejnik -  podziękował za zaufanie komisji oraz wielu mieszkańcom gm. Przywidz, 
zwłaszcza Pomlewa i okolicznych miejscowości za wsparcie w tym trudnym dla niego okresie. 
Z sali rozległy się oklaski. 
Następnie głos zabrał p. Dariusz Kostuch  - prezes Stowarzyszenia  dla Rozwoju Nowej Wsi 
Przywidzkiej, który  pełni tę funkcję od 4 lat. Poinformował, że Stowarzyszenie otrzymało 
dofinansowanie na 2 projekty tj. Na budowę 2 boisk i plac zabaw, łącznie ok. 80 tys. zł. Wsparcie 
Urzędu Marszałkowskiego wynosi 75%. Podziękował p. Wójtowi za wsparcie, za zaufanie, którym 
obdarzyli radni Stowarzyszenie. 
Rozległy się oklaski. 
Wójt Gminy -  przedstawił Sprawozdanie z działalności i realizacji podjętych uchwał  w okresie 
międzysesyjnym. ( w zał.) 
Radny Eustachy Kalinowski – pytał o relację ze spotkania z Nadleśnictwem w sprawie zamiany 
gruntów w Jodłownie. 
Wójt Gminy – wskazaliśmy działki i Nadleśnictwo przygotowuje plan zamiany. 
Radny Marcin Galikowski – jaki jest finał rozmów z Agencją odnośnie remontu domu w Miłowie? 
Wójt Gminy -  zaproponowaliśmy Agencji, aby zamiast remontu budynku, na przejętej działce 
powstały moduły mieszkaniowe  i żeby Agencja to zadanie sfinalizowała.  Agencja przyjęła nasz 
wniosek  i o realizację będziemy się dopytywać. 
Radny Jarosław Labuda -  zapytał czy podczas spotkania z Nadleśnictwem rozmawiano o drodze z 



Przywidza do ośrodka OMEGA w kierunku Piekła Dolnego, bo też ta droga miała być przejęta do 
Gminy. 
Wójt Gminy – jest to droga leśna. Rozmowa była o służebności drogi. 
P. Dorota Adamska – kierownik referatu planowania przestrzennego -   dodała, że o ustanowienie  
służebności tej drogi, Gmina wystąpi po uzyskaniu informacji z Ksiąg Wieczystych i otrzymaniu 
wypisów i wyrysów z Geodezji.  Cała droga jest włączona w opracowanie planu zagospodarowania 
przestrzennego, także, aby w przyszłości była ustalona służebność. 
 
ad.4. Interpelacje radnych. 
Radny Jarosław Labuda -  przedstawił 3 pisemne interpelacje dot. 
-  kosztu utrzymania równiarki, 
-  wykazu gruntów 
- uzupełnienia w BIP-ie Zarządzeń Wójta Gminy za 2010 rok. 
( interpelacje w zał.) 
Radna Maria Ścibek -  w celu poprawy sytuacji mieszkańców i uniknięcia  sytuacji jaka jest, 
wnioskuje, aby rejestr pism wpływających znalazł  się w internecie. Kiedyś taki rejestr 
funkcjonował . Mieszkańcy mogli śledzić co z jego sprawą się dzieje. 
 
ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 
Przewodniczący Rady Gminy -  przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  i poprosił o 
opinię do w/w projektu  Przewodniczącego Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu. 
P. Robert Deja -  opinia komisji była pozytywna i przedstawił skład zespołu: 
1) Jarosław Labuda 
2) Józef Kulaszewicz 
3) Jan Kowalik 
4) Gabriela Pożoga 
Pan Feliks Mikulski -  poddał pod głosowanie w/w uchwałę. 
Przy 12 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” , radni podjęli w/w uchwałę. (uchwała Nr IX/42/2011 w 
zał.) 
2) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. 
Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu – wyraził pozytywna opinię komisji do w/w 
uchwały. 
Następnie P. Feliks Mikulski -  odczytał uchwałę Nr IX/43/2011 i zapytał czy są uwagi do uchwały. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Przystąpiono do głosowania 
Radni jednogłośnie ( 13 głosów „za”) przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr IX/43/2011). 
 
3) założenia i przystąpienia Gminy Przywidz do Stowarzyszenia Gdański Obszar Metropolitarny. 
Wójt Gminy – przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ( w zał.) 
Uwag radni nie wnieśli. 
P. Robert Deja -  przedstawił pozytywną opinie Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał uchwałę i zapytał kto jest za przyjęciem uchwały w takim 
brzmieniu? 
Głosowanie 
za- 9 
przeciw – 0 
wstrzymujące – 4 
W wyniku głosowania, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała  Nr IX/44/2011) 
 
4) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2011 rok. 



P. Barbara Borowska – Skarbnik Gminy -  przedstawiła uzasadnienie zmian do planu dochodów 
i wydatków. 
Przewodniczący Rady Gminy -  czy są uwagi do w/w uchwały? 
Radny Jarosław Labuda -  zauważył rozbieżności między informacją dot. „Inwestycji w trakcie 
realizacji”, którą otrzymali dzisiaj sołtysi na spotkaniu a uchwałą w sprawie zmian w budżecie.  
Chodzi o remont drogi dojazdowej w Jodłownie. W informacji wartość projektu wynosi 300 tys. zł, 
wartość dofinansowania – 80 tys. zł. W projekcie uchwały ta wartość wynosi 170 tys. zł. Brakuje 
130 tys. zł. 
Wójt Gminy -  to jest wartość kosztorysowa. 
P. Barbara Borowska -  w umowie jest określone, że dofinansowanie wyniesie do 50% kosztów, nie 
więcej niż 80 tys. zł. Wartość kosztorysowa jest inna niż wartość przetargowa. Uważamy, że tych 
środków starczy. Robimy przetarg i będziecie Państwo poinformowani o jego wyniku. 
Radny Jarosław Labuda -  czy wystarczy środków na remont drogi w Jodłownie.  Remont tej drogi 
wyskoczył do realizacji niespodziewanie. Inne drogi też są do remontu. 
P. B. Borowska -  mamy 170 tys. zł i więcej nie możemy wydać środków. 
Wójt Gminy – decyzja o remoncie drogi w Jodłownie zapadła w ubr.  Dofinansowanie z Urzędu 
Marszałkowskiego jest na wskazane drogi. W ubr. remontowana była droga Częstocin – Roztoka. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
P. Teodor Formela – Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  opinia komisji do w/w projektu 
uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały i przystąpił do głosowania. 
Za – 12 głosów 
wstrzymujące – 1 
przeciw – 0 
Radni podjęli uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Przywidz na 2011 rok. ( w zał. Uchwała 
Nr IX/45/2011) 
 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przywidz 
na lata 2011-2019. 
P. Barbara Borowska – skarbnik gminy-  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały ( w zał.) 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -   odczytał projekt uchwały i następnie poddał pod głosowanie w/w 
uchwałę. 
Głosowanie 
za- 13 
przeciw-0 
wstrzymujące- 0 
( w zał. Uchwała Nr IX/45/2011). 
 
6) określenia zasad nabywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony oraz zasad 
udzielania bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych. 
Wójt Gminy -  uzasadnił projekt uchwały  ( w zał.) 
Przewodniczący Rady Gminy -  czy są pytania? 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  komisja wnioskowała, aby dopisać w § 3 ust.1. po 
słowie  ...części -  „ w drodze bezprzetargowej lub przetargu ograniczonego”. 
Radca prawny -  art.37 ustawy o gospodarce nieruchomościami w sposób wyczerpujący  mówi, 
kiedy Wójt może sprzedawać przetargowo, a kiedy może sprzedawać bezprzetargowo. Rada Gmina 
nie powinna w te kompetencje wchodzić  i ten zapis został wykreślony z uchwały. Zmiany mają 
charakter redakcyjny. Wszystkie zasady, które zostały wykreślone wynikają wprost z ustawy. 
Przewodniczący komisji gospodarczej – na komisji gospodarczej przegłosowano poprawkę. 
Radca prawny – Rada Gminy nie powinna powtarzać  zapisów ustawy. Zmieni się ustawa i nasza 



uchwała będzie sprzeczna. Rada Gminy może zmieniać zasady wynajmu, bo na to pozwala ustawa. 
Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie poprawkę do uchwały zgłoszoną  przez 
komisję gospodarczą. 
Kto jest za poprawką zgłoszoną  przez komisję gospodarczą, aby w § 3 ust.1 dopisać po 
słowie ...części - „ w drodze bezprzetargowej lub w przetargu ograniczonym” 
Głosowanie 
Przy 8 głosach „za”, radni przyjęli poprawkę komisji gospodarczej. 
Pan Feliks Mikulski -  poddał pod głosowanie w/w uchwałę z przegłosowaną poprawką. 
Przy 12 głosach”za”, 1 „wstrzymującym”, Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. (uchwała Nr IX/ 
47/2011 w zał.) 
 
7) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu 
miejscowości Gromadzin, obręb Przywidz. 
P. Dorota Adamska -    uzasadniła projekt uchwały. 
Pytań radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały  i przystąpił do głosowania 
 Przy 13 głosach „za” ( jednogłośnie ), radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr IX/ 
48/2011). 
 
8) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszarów położonych w obrębie ewidencyjnym Przywidz. 
P. Dorota Adamska -    uzasadniła projekt uchwały. 
Pytań radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały  i przystąpił do głosowania 
 Przy 13 głosach „za” ( jednogłośnie ), radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr IX/ 
49/2011). 
9) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszarów położonych w obrębie ewidencyjnym Kozia Góra. 
P. Dorota Adamska -    uzasadniła projekt uchwały. 
Pytań radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały  i przystąpił do głosowania 
 Przy 13 głosach „za” ( jednogłośnie ), radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr IX/ 
50/2011). 
10) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonej w 
obrębie Piekło Górne. 
P. Dorota Adamska -    uzasadniła projekt uchwały. 
Pytań radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały  i przystąpił do głosowania 
 Przy 13 głosach „za” ( jednogłośnie ), radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr IX/ 
51/2011). 
 
11) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonej w 
obrębie Stara Huta. 
P. Dorota Adamska -    uzasadniła projekt uchwały. 
Pytań radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały  i przystąpił do głosowania 
 Przy 13 głosach „za” ( jednogłośnie ), radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr IX/ 



52/2011). 
 
12) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonej w 
obrębie Borowina. 
P. Dorota Adamska -  uzasadniła projekt w/w uchwały. ( w zał.) 
Radny Jarosław  Labuda – jakie są powierzchnie tych działek? 
P. Dorota Adamska -   będą podzielone zgodnie z obowiązującym planem. Nie mamy informacji 
jakiej wielkości będą te działki. Nie będą to działki mniejsze niż 1000 m kw. 
Innych pytań radni nie zgłosili. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały  i przystąpił do głosowania 
 Przy 10 głosach „za”,  3 „wstrzymujących „, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr IX/ 
53/2011). 
13) nieodpłatnego przejęcia od osoby prywatnej nieruchomości drogowej położonej 
w miejscowości Sucha Huta. 
Radny Sławomir Plichta -  pytał, czy Gmina musi przejąć tę drogę. 
Wójt Gminy -  jest tam gminna działka, po spalonym domu. Bez dojazdu, działki nie sprzedamy. 
Urząd Gminy zwrócił się do p. Stępniaka o przekazanie fragmentu drogi. 
Radnym Marcin Galikowski -   czy została zrobiona kalkulacja: budowa nowej drogi a zysk ze 
sprzedaży działki. 
Wójt Gminy -  nie było takiej potrzeby. Droga dojazdowa musi być albo służebność  dojazdu. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna, przy 1 głosie „za” i 5 głosach „wstrzymujących”. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały  i przystąpił do głosowania 
 Przy 5 głosach „za”, 2 „przeciw,”,   i  6 „wstrzymujących” radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. 
Uchwała Nr IX/ 54/2011). 
14) w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Przywidz do zawarcia porozumienia z Gminą Trąbki 
Wielkie w sprawie wsparcia  realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego pn. „Remont drogi gminnej 
nr 169025 G Pomlewo – Mierzeszyn ( na odcinku do granicy Gminy Przywidz /Trąbki Wielkie) w 
ramach Programu Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 
2008-2011” 
Wójt Gminy -  przedstawił uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały  i przystąpił do głosowania 
 Przy 13 głosach „za”,  radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr IX/ 55/2011). 
 
1. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
P. Barbara Szulist – mieszkanka Suchej Huty -  okazuje się, że p. Szatkowska, której spłonął dom 
nie miała dojazdu do domu.   
Poinformowała, że p. Radna i jednocześnie p. Sołtys dostarczyła listę  obecności z podpisami 
mieszkańców, gdzie podpis  wielu osób nie jest nasz. Mieszkańcy wystąpili z pismem do Wójta 
Gminy i rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy -  dzisiaj otrzymałem pismo i skierowałem do komisji rewizyjnej. 
Pan Tadeusz Czaprowski -  zgłaszał problem – kupił działkę z koleżanką jako współwłasność. 
Obecni chcą znieść współwłasność i to jest problem.  Działka nie ma 2000 m2 , , brakuje 171m2. . 
Nie ma możliwości dokupienia. Na działce stoją 2 zabudowania , które zostały postawione w 1994 
r. Wówczas na postawienie budynku do 35 m nie było wymagane zezwolenie. W 2001 r była 
komisja z Urzędu Gminy, gdzie zostaliśmy upomnieni za to, że stoją zabudowania, a my  nie 
płacimy za to. W związku z powyższym zostaliśmy ukarani i zapłaciliśmy podatki wstecz i nadal 
płacimy.  Jak mamy zalegalizować te 2 budynki, które stoją bez fundamentów, zgodnie z 
poprzednim prawem budowlanym. Prosi o pomoc w tej sprawie. 



P. Stanisław Poniatowski -  wręczył medal p. Przewodniczącemu Rady, który odebrał od Starosty, a 
otrzymała go młodzież   za zajęcie II miejsca w powiecie w piłce nożnej. 
P. Bożena Mielewczyk – radna powiatu gdańskiego -  powiedziała min., że działa w Radzie Powiatu 
w Komisji Społecznej na rzecz osób niepełnosprawnych. Przygotowała informację na temat 
działania  Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz osób niepełnosprawnych.  Wyraziła chęć 
pomocy osobom niepełnosprawnym . 
P. Barbara Szulist -  pytała o sytuację p. Szatkowskiej. Drogą nieoficjalna wiemy, że została 
przeniesiona do Olszanki. Jakie są dalsze plany wobec tej Pani? 
Wójt Gminy -  zaraz po pożarze, rodzina p. Szatkowskiej wystąpiła o odszkodowanie. 
 P. Szatkowską zajmuje się GOPS, ale i Urząd stara się jakoś pomóc.  Uważam, że ta Pani powinna 
mieć szczególną opiekę. Taką opiekę ma w Majdanach, gdzie ma rodzinę i tam została 
umieszczona, a że krąży po gminie, to ma prawo. Żyjemy w wolnym kraju. Nie jest osoba na tyle 
samodzielną, aby zabezpieczyć sobie np. opał na zimę, dlatego ciężko jest takim osobom pomóc.  
Rodzina również powinna zająć się tą Panią, gdyż również istnieje obowiązek alimentacyjny. 
P. Barbara Szulist -  dużym błędem jest mówienie, że ta Pani powinna liczyć na rodzinę. Miała 
trudne życie. Całe życie mieszkała w lesie, radziła sobie jak mogła. Dzieci jej nie pomogą.  PCPR 
jest w stanie jej pomóc, gdy Gmina da kontener. P. Szatkowska jest zdana sama na siebie i 
mieszkańców. Jest osobą zamkniętą.  Osobiście p. Szulist dzwoniła o kontener i koszt jego wynosi 
11 tys. zł. GOPS mówi, że ma kontener za 6 tys. zł. Nadal nikt nie podjął decyzji w sprawie zakupu 
konteneru. Obecnie P. Szatkowska mieszka w Olszance. 
p. Kazimierz Koprowicz – sołtys Olszanki -  potwierdził zamieszkanie p. Szatkowskiej w Olszance.  
Mieszka w wynajętym mieszkaniu. Nie wiadomo kto ma płacić za wynajęcie, za prąd. . 
Wójt Gminy -  wiele osób z naszej Gminy potrzebuje pomocy. Zakupem domu komunalnego była 
rodzina zainteresowana. Środki mają, Zajmujemy się tą Panią, ale nie możemy za nią chodzić, gdy 
zmienia miejsce pobytu, zmienia swoje decyzje. Tu jest ogromna rola rodziny. Kontener za 6 tys. zł 
nie nadaje się do zamieszkania. 
Radny Jarosław Labuda -   czy na Gminie ciąży obowiązek zapewnienia mieszkania , jeśli ta Pani 
miała budynek komunalny? 
Radca prawny -  obowiązek jest, jeśli Gmina  posiadałaby taki lokal. 
Radny Jarosław Labuda -  wiemy, że taki lokal jest w Starej Hucie.  Dowiadywał się w GOPS-ie, że  
ta Pani  została poddana badaniom  i nie kwalifikuje się do DPS-u, może funkcjonować 
samodzielnie. Obowiązek zapewnienia lokalu ciąży na Gminie, która do tej pory nie zaproponowała 
żadnego lokalu. Po zasięgnięciu opinii Policji, w Olszance są warunki nie do mieszkania. Mieszka 
ta Pani w przechodnim pokoju z osobami z uszczerbkiem na zdrowiu. Dlaczego GOPS pojechał do 
Olszanki i umieścił P. Szatkowską w takim lokum? Wójt Gminy powinien przyjrzeć się dokładniej 
tej sprawie. 
Wójt Gminy -  budynek w Starej Hucie nie jest do wynajęcia. Trzeba go wyremontować. 
Myśleliśmy o module mieszkalnym, ale to może być wniosek do budżetu na przyszły rok. GOPS 
w jakiś sposób wywiązał się ze swego zadania i umieścił tą Panią w Olszance.  W naszej Gminie 
były 2 pożary i dla 2 rodzin mieszkania wskazaliśmy. 
Może ktoś z Państwa dysponuje wolnym pokojem i chciałby wynająć dla p. Szatkowskiej? 
P. K.Koprowicz – proponuje zakupić kontener za 11 tys. zł  i postawić go w Suchej Hucie i tam 
zamieszkała by P. Szatkowska. 
Radna Maria Ścibek -  zaproponowała zainteresowanie się DPS na Zaspie przy ul. Nowej 12, który 
jest prowadzony przez ks. Nogę. 
Pan Roman Budzikowski – mieszkaniec Trzepowa -  zgłosił pytanie do obietnicy przedwyborczej 
p. Wójta, która była opisana w artykule „Echo Pruszcza” wiosna 2010 r.  Kiedy będzie realizacja 
tego tematu? W Trzepowie niektórzy mieszkańcy nie maja wody, ok. 50 podmiotów. Dalej 
następuje sprzedaż gruntów z zasobów Agencji, gdzie pojawiają się nowi właściciele, którzy 
chcieliby inwestować. Na zebraniu padła propozycja km odcinka nitki wodociągowej do wyciągu 
narciarskiego. Wyciąg ma wodę, bo ma własny odwiert. Mieszkańcy Górek Trzepowskich nie mają 
wody. Z nadzieją na doprowadzenie wody, mieszkańcy poszli do urn. I co z tego? 



Wójt Gminy -  Panie Budzikowski, znam Pana niechęć do mnie jeszcze przed wyborami, dlatego 
zamiast wysłuchać sprawozdania, skupił się Pan na artykule.   
W tym roku w ramach programu RPO składamy  wniosek na budowę kanalizacji sanitarnej w 
Aglomeracji Przywidz- etap II w miejscowości Borowina, Trzepowo, Piekło Dolne wraz z siecią 
wodociągową w miejscowości Trzepowo i Piekło Dolne.  Programu wyborczego nie da się 
zrealizować w ciągu pół roku. Wybory będą następne i wówczas każdy będzie mógł się 
wypowiedzieć. Artykuł w prasie nie był autoryzowany . 
Pojawiły się możliwości dofinansowania  budowy kanalizy i sieci wodociągowej, więc 
występujemy o środki.  Kanaliza i wodociąg będzie budowany w kierunku wyciągu, gdyż może się 
pojawić w tym miejscu hotel. 
Jeśli chodzi o Górki Trzepowskie – dalszy etap budowy byłby tam, gdzie Państwo mieszkacie. 
Terminu nie podam, bo chodzi o  dofinansowanie i decyzję Rady. 
P. Danuta Flis – sołtys Trzepowa -    dlaczego, którzy mają już wodę np. wyciąg , doprowadza się 
dodatkową instalację, a mieszkańcy, którzy nie mają ani dróg ani wody, nie robi się nic dla nich. 
Czy to nie jest sprawa priorytetowa? 
Wójt Gminy -  wytłumaczyłem Pani sołtys, dlaczego projekt jest do takiego miejsca. Jest 
etapowanie projektów.  Podchodzimy w kierunku Państwa . Teren o którym jest mowa, jest terenem 
górzystym. Wymaga dokładniejszego projektu. Na pewno musi być przepompownia, co podraża 
koszty. Zróbmy początek. 
P. Roman Budzikowski -   Panie Wójcie, mówi Pan, że jesteśmy w trakcie ustalania budżetu na rok 
2010, w którym na pewno znajdą się pieniądze na inwestycje wodociągowe. W I kwartale 
przyszłego roku przygotowana będzie dokumentacja techniczna. Gdzie jest ta dokumentacja? 
Przewodniczący Rady Gminy -   Pan będzie rozliczał Wójta przy następnych wyborach. 
P. Danuta Flis – zwracała się wcześniej o mapę  swojego sołectwa. Do tej pory jej nie otrzymała, 
pomimo  ustnych i pisemnych próśb. Mieszkańcy Górek Trzepowskich też pisali pisma, na które 
nie otrzymali odpowiedzi.  Dlaczego nie przestrzega się ustawowego terminu na odpowiedzi? 
 Wójt Gminy -   jeśli z 1 sołectwa pojawia się ponad 20 wniosków, to pracownik musi się z nimi 
zapoznać, a to  czasu  zajmuje. Jeśli chodzi o mapy, sporządza je geodetka, która jest raz w 
tygodniu. Na pewno mapa sołectwa Trzepowo będzie zrobiona. 
P. Danuta Flis -  w prace na rzecz sołectwa włączyła się młodzież i dzieci. Wiele prac zostało 
wykonanych na rzecz sołectwa.  Problem jest z farbą na pomalowanie wiaty przystankowej. Wiata 
została przygotowana do malowania. Do chwili obecnej nikt z Urzędu nam tej farby nie dostarczył, 
pomimo monitów. 
Przewodniczący Rady Gminy -  czy na spotkaniu z sołtysami problem ten został przedstawiony? 
P. Danuta Flis -  tak. 
 
2. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny Józef Kaźmierczak – wnioskował o zorganizowanie spotkania z Nadleśnictwem przy udziale 
sołtysa i radnego odnośnie remontu drogi Michalin – Nowa Wieś Przywidzka, gdzie dowożone są 
dzieci do szkoły. 
11. Przewodniczący Rady Gminy  - zakończył obrady IX zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz. 
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